
INLEIDING

Dit is het laatste jaarverslag van de huidige welstands- en monumentencommissie.
Immers in 2013 zullen beide commissies, als een laatste, formele fase van een natuur-
lijk gegroeide vorm van samenwerking, worden geïntegreerd in de Adviescommissie voor 
Ruimtelijke Kwaliteit (ARK),waarvoor de voorstellen door uw Raad in 2012 zijn vastgesteld.
Wanneer wij de afgelopen jaren in ogenschouw nemen, kunnen wij concluderen dat rond 
de organisatie van ruimtelijke kwaliteit belangrijke stappen zijn gezet. Zo is er overleg met 
de portefeuille wethouder en de ambtelijk verantwoordelijken, die periodiek de commis-
sievergaderingen  als toehoorder bezoeken. Ook is er vrijwel elke vergadering  collegiaal 
overleg met de stedenbouwkundigen. Voorts is er voor de monumentenzorg meer aan-
dacht gekomen : het instrumentarium is in beleidsnota’s beschreven. Ons blijft evenwel 
zorgen baren dat de benodigde ambtelijke capaciteit onvoldoende is.
Men zegt wel eens dat een beeld meer zegt dan duizend woorden. Daarom wil de com-
missie weer met hulp van afbeeldingen het belang van een deskundige en onafhankelijke 
beoordeling van bouwplannen onderstrepen. De commissies hopen hiermee meer draag-
vlak voor hun taak te krijgen. Ten onrechte wordt regelmatig het (monniken) werk van de 
commissies in een kwaad daglicht geplaatst. Oorzaken hiervan zijn o.a.: 

• Onzichtbaarheid: 
 terecht afgekeurde plannen worden niet gebouwd 
• Afleesbaarheid: 
 de resultaten van de adviezen zijn niet als zodanig (voor de buitenstaander) afleesbaar
• Professionaliteit: 
 leken begrijpen veelal niet wat wordt bedoeld
• Schuldvraag: 
 de ” schuld” van de afkeuring wordt veelal (ten onrechte) door de ontwerper bij de 
 commissies gelegd
• Belangenconflict: 
 de publieke taak van de commissies (welke bijdrage levert het bouwplan aan zijn omge-

ving?) kan haaks staan op de privé belangen van de indiener….

Desalniettemin wordt gemiddeld 70% van de ingediende plannen bij de 1e planbeoordeling 
goedgekeurd. Het werk van de commissies biedt weerstand tegen wansmaak, verloede-
ring, pronkzucht en schreeuwlelijkheid. Paradoxaal is het gegeven dat er in Nederland een 
zeer groot draagvlak is voor het werk van de commissies; echter vaak zolang het gaat om 
de bouwplannen van de buren…..Toch blijkt dat zelfs 70% van de mensen die een afkeu-
ring hebben gekregen van hun plan, welstand (zeer) belangrijk te vinden!  Zij beseffen dat 
de commissies, als één van de schaarse middelen waarover een gemeente beschikt om 
ruimtelijke kwaliteit te ontwikkelen, de leefbaarheid en aantrekkelijkheid van steden kun-
nen bevorderen. Door het werk van deze commissies neemt immers het gevoel van  trots 
toe en van onveiligheid af.
Ondanks de  “natuurlijke handicaps” van de commissies, (bij het begin van de vergadering 
staan zij met 5-0 achter)  trachten zij in het belang van de burger en de stad hun werk zo 
professioneel mogelijk te doen.
Hopelijk spreken de beelden en de cijfers u dan ook aan. In die hoop wensen wij u veel 
kijk- en leesplezier!

De voorzitter van de   De voorzitter van de 
Welstandscommissie   Monumentencommissie
H. Hoorn     P. Vossen

DE CIJFERS
Schematisch is weergegeven hoeveel plannen behandeld zijn door de Welstandscommissie en 
wat de behandelfrequentie is.     

Verslag Plannen 1e akkoord 2e akkoord  3e/4e akkoord Totaal 
periode 
2012 431 221 (72%) 56 (18%) 29  (10%)   479*
2011 353 276 (78%) 56 (16%) 21 (6%)  562*
2010 494 395 (80%) 72 (15%) 27  (5%)  703*
2009 591 494 (84%) 75 (13%) 22  (3%)   904*
*  totaal aantal adviezen inclusief overige vraagstukken 

WELSTANDSCOMMISSIE 
De welstandscommissie heeft in 2012 24 keer vergaderd, vrijwel altijd gezamenlijk met de 
monumentencommissie.

In 2012 hebben 142 personen de openbare vergaderingen bezocht.
Van deze personen waren 72 externen (aanvragers en architecten). Na afloop van de vergade-
ring hebben deze een enquêteformulier van het klanttevredenheid onderzoek meegekregen. 
Van de 72 uitgereikte formulieren zijn 50 terugontvangen. Voor de resultaten zie de paragraaf 
klanttevredenheid onderzoek. De overige bezoekers betreffen  stedenbouwkundigen, be-
leidsmedewerkers en medewerkers van adviesbureaus die samen met de gemeente aan plan-
nen werken. 

Ook dit jaar liep de economische en financiële crisis als een rode draad door het advieswerk 
van de commissie heen. Dit jaar minder (grote) nieuwbouwplannen, maar meer kleinere bouw-
plannen. Veel bedrijven en inwoners kiezen veiligheidshalve toch voor vérbouw in plaats van 
verhuizen of nieuwbouw. Zo’n 90% van de ingediende plannen werd na maximaal 2 behandelin-
gen akkoord bevonden. 

In oktober heeft de welstandscommissie samen met de monumentencommissie en de porte-
feuillewethouders Geenen en Guyt een bezoek gebracht aan de welstands- monumentencom-
missie van Maastricht. Dit bezoek was onder andere bedoeld om een goed beeld te krijgen van 
het werk van de geïntegreerde welstands – monumentencommissie, een en ander ter voorbe-
reiding van het instellen van de adviescommissie ruimtelijke kwaliteit (ARK).  

In 2012 heeft de welstandscommissie, afgezien van de beoordeling van bouwplannen, adviezen 
uitgebracht over de volgende opgaven:
-  Beeldkwaliteitplan Herrekoul te Einighausen;
- Ruimte voor ruimte project Gemini te Obbicht
- Deelplan C De Haese;
- Beeldkwaliteitplan Burg. Lemmensstraat.
- Beeldkwaliteitplan Thienbunder.
- Locatie regiokantoor Rabobank aan de Bergerweg te Sittard
- Initiatiefplan hoek Horatiuslaan - Hoogveldlaan
- Visie Woonbeleid
- Ontwikkeling centrum  Stadbroek
- Stedenbouwkundige situering Blok 8 Zitterd ReviSited, voormalige locatie zusterflat te Sittard
- Gezondheidscentrum Tunnelstraat Geleen    
- Opwaardering winkelcentrum Limbrichterveld
- Fietsbrug over spoorlijn Maastricht - Sittard
- Fietsenstalling Station Sittard 
- De samenvoeging van beide commissies tot een Adviescommissie Ruimtelijke Kwaliteit, 

inclusief de verordening en het reglement.

MONUMENTENCOMMISSIE 
In 2012 heeft de Monumentencommissie (3 leden, 1 plaatsvervangend lid) 23 maal vergaderd, 
vrijwel altijd samen met de Welstandscommissie.  Meermalen heeft de commissie in dit ver-
slagjaar gevraagd (op grond van Monumentenwet) maar ook ongevraagd advies uitgebracht. 
Ook in 2012 is de Monumentencommissie verstoken gebleven van ambtelijke ondersteuning 
(met uitzondering van een notulist bij de vergaderingen). Deze moeilijk werkbare en ongewenst 
situatie bestaat inmiddels vanaf medio 2007.
De commissie heeft zich moeten redden met ad hoc inzet van de commissieleden zelf. Met het 
opheffen van de huidige Monumentencommissie verdwijnt zodoende niet alleen de continuïteit 
maar vooral ook het ‘geheugen’.
Voor het adequaat functioneren van de Adviescommissie Ruimtelijke Kwaliteit is ambtelijke 
capaciteit voor monumenten onontbeerlijk. Het is dan ook belangrijk deze zo snel mogelijk in 
te vullen. 

Adviezen
In dit verslagjaar is er voor 38 bouwplannen advies gevraagd aan de Monumenten-commissie. 
Daarop is (uiteindelijk) 31 maal positief geadviseerd. De andere plannen kregen een negatief 
advies of daarvoor werd aanvullende informatie gevraagd, maar (nog) niet gekregen. 
Voor één plan (Pater Karelhoeve te Munstergeleen) is ondanks het ontbreken van advies, tóch 
vergunning verleend. Voor een uitbreiding van de betreffende restauratie is überhaupt geen 
advies gevraagd. Op een verzoek om nadere toelichting is (nog) niet geantwoord.
Het College van Burgemeester en Wethouders beslist uiteindelijk over een advies van de 
Monumentencommissie. Als het college een advies niet volgt, dan is daarbij een deugdelijke 
motivering noodzakelijk. Ondanks meerdere verzoeken om een motivering, is in de betreffende 
gevallen een reactie (tot nu toe) achterwege gebleven.

Daarnaast heeft de Monumentencommissie in dit verslagjaar de advies uitgebracht over: 
- de samenvoeging van beide commissies tot  een Adviescommissie Ruimtelijke Kwaliteit 
- de Verordening Adviescommissie Ruimtelijke Kwaliteit 
- het Reglement van Orde op de Adviescommissie Ruimtelijke Kwaliteit,
- de Beleidsnota Archeologie en Monumenten,
- de Algemene uitgangspunten voor de beoordeling van monumenten,
- de Technische richtlijnen voor behoud van monumenten,
- de Erfgoedverordening.
 Betreffende stukken zijn inmiddels vastgesteld. Hiermee is een beleidsmatig instrumenta-

rium beschikbaar gekomen voor de monumentenzorg en de handhaving ervan. In afwachting 
van ambtelijke capaciteit kan de uitvoering starten.

- een advies over het aanwijzen van voorbeschermde religieuze objecten is nog in voorberei-
ding. Ook bereidt de commissie een advies voor over het “Frans Klooster”. De vraag is welk 
deel van dit monument behouden moet blijven. 

Verder heeft de Monumentencommissie samen met de Welstandscommissie geadviseerd 
over:
- de plannen voor de “Dobbelsteen”,
- de plannen rond het Protestants kerkje aan de Gruizenstraat,
- de mogelijke aanpassing van de gevel van V&D,
- de ongecontroleerde ‘winterserres’ op de Markt in Sittard (ongevraagd),
- verschillende uitwerkingen van het Masterplan Openbare Ruimte Binnenstad Sittard,
- een soepeler uitstallingen- en terrassenbeleid (ongevraagd),
- aanpassen van een monumentale school voor de realisatie van het poppodium.

Voor diverse adviezen heeeft de Monumentencommissie zich ter plekke georiënteerd. Verder is 
samen met de welstandscommissie een werkbezoek gebracht aan Maastricht. Ook hebben de 
commissies deelgenomen aan een workshop van de Federale Welstand.

KLANTTEVREDENHEID
De werkwijze en kwaliteit van de dienstverlening van de commissies hebben steeds de aan-
dacht. Reacties van planindieners kunnen aanleiding zijn om verbeteringen door te voeren. 
Daarom is ook in 2012 weer een klanttevredenheidsonderzoek uitgevoerd. Deze keer onder de 
‘klanten’ van beide commissies. Uit de antwoorden van 50 bezoekers die de vragenlijst hebben 
teruggestuurd, blijkt het volgende.

Vrijwel alle planindieners zijn bekend met 
- de regels (van bijvoorbeeld de Welstandsnota);
- de werkwijze van de commissies (92%) en 
- de criteria die gelden (92%)

Zo’n 98% van de bezoekers gaf aan gastvrij te zijn ontvangen; 87% vond dat de afspraak op tijd 
plaats had. Ook beoordeelde 80% van de bezoekers de werkwijze van de commissies als goed - 
uitstekend . Van 18% kreeg de commissie hiervoor een voldoende.

Over het eigen plan vond 84% van de bezoekers de behandeling correct was verlopen. Slechts 
7 van de 50 personen die deze vraag beantwoordden waren hierover matig tevreden. Ook was 
84% het inhoudelijk eens met het uitgebrachte advies over hun eigen bouwplan; 3 personen 
waren het hier niet mee eens.

Van de bezoekers vond 96% dat men voldoende gelegenheid had gekregen om het eigen plan 
toe te lichten. Daarentegen stelde ook 96% van de bezoekers dat… ‘er is naar mij geluisterd’.

Over de advisering van het eigen bouwplan vond 80% dat de commissie consequent was ge-
weest. Bij een ‘niet akkoord’ van het eigen bouwplan is 92% van de bezoekers van mening dat 
de commissie de reden hiervoor duidelijk heeft onderbouwd. 
De meeste bezoekers (90%) is van mening dat het advies begrijpelijk is gemotiveerd.
Slechts 65% was tevreden over de doorlooptijd van het plan (tijd tussen indienen en de 1e be 
handeling); 17 personen waren hier matig tot niet over te spreken.

Zo’n 96% vond dat een schetsplan ( en vooroverleg hierover) tot een snellere afhandeling van de 
vergunningsaanvraag leidt.

Dat welstands- en monumentenzorg van belang is voor de eigen woonomgeving vond 90% van 
de bezoekers. Twee bezoekers vonden dit onbelangrijk.
96% achtte dit van belang voor het centrum; 100% voor monumentale gebouwen en gebieden; 
voor het buitengebied kwam de uitkomst op 86%; voor bedrijfsgebieden op 76%.

Conclusie
Kortom, de bezoekers geven een uitermate positieve beoordeling aan de werkwijze en dienst-
verlening van de commissies van Sittard-Geleen. Dit in schril contrast met de ongenuanceerde 
uitspraken over welstand die op menig verjaardagsfeestje te horen zijn. 
Meer aandacht is wel nog nodig voor doorlooptijden/procedures van de gemeente. Het duurt te 
lang voordat de plannen in de commissies besproken kunnen worden.

DE SAMENSTELLING VAN DE 
COMMISSIES IN 2012
WELSTANDSCOMMISSIE:

Voorzitter : Dhr. H. Hoorn  
Leden : Mevr. J. Weijs (architecte)
  Dhr.   N. van den Heuvel   
  (architect) 
  Dhr. M. Danke (architect/
  stedenbouwkundige)  
Burgerlid : Dhr. L. Van Haaren

Secretaris : Dhr. F. Gulikers

MONUMENTENCOMMISSIE: 

Voorzitter : Dhr. P. Vossen  
Leden : Dhr. P. Mertens 
  Dhr. J. Dröge
  Mevr. J. Janssen 

Secretaris : Mevr. M. Van Cleef

Commissies  
Welstand en 
Monumenten

Jaarverslag 2012

AANBEVELINGEN
1. Geef de huidige voorzitters de ruimte om hun kennis en ervaringen over te dragen aan de 

nieuwe voorzitter en secretaris van de ARK.
2. Schenk de toegezegde noodzakelijke aandacht aan het ambtelijk voor- en na traject.
 Stel de benodigde (ambtelijke) capaciteit beschikbaar voor met name monumentenzorg. 
3. De huidige Welstandsnota is verouderd en biedt bijvoorbeeld geen beoordelings-criteria voor 

nieuw te ontwikkelen locaties. Dat kan juridische risico’ s tot gevolg hebben. Ook zijn eerder 
vastgestelde beeldkwaliteitplannen niet gekoppeld aan de Welstandsnota.  Actualiseer de Wel-
standsnota, maak deze WABO-proof en koppel de nota  aan een te ontwerpen structuurplan. 
Hierdoor gaan de ruimtelijke disciplines (stedenbouw, landschap) een verbintenis aan met de 
disciplines architectuur (lees welstand) en de cultuurhistorie.

4. Zet het klanttevredenheidsonderzoek bij de instelling van de Adviescommissie Ruimtelijke 
Kwaliteit door.

5. Om plannen adequaat in de vergadering te kunnen beoordelen zijn de beschikbare midde-
len ontoereikend. Er is een instrument nodig dat de plaatselijke situatie in beeld brengt. De 
beleidstukken die de basis vormen voor de adviezen van de commissie, moeten tijdens de 
vergadering voorhanden zijn. 

6. In de bouwpraktijk worden soms wezenlijke adviezen van de commissies in de wind geslagen 
en wordt afwijkend van de adviezen gebouwd; een voorbeeld hiervan is de Rosa-toren. In het 
vergunningenproces is een moment nodig waarbij, voor afgifte van een vergunning, wordt 
gecontroleerd of alle terugkoppelmomenten met de commissies zijn afgerond. 

7. Belangrijke bouwinitiatieven die passen binnen de bestemmingsplannen worden niet altijd 
consequent aan de stedenbouwkundige discipline voorgelegd. Zo kan er een spanning gaan 
ontstaan tussen de strikt juridische kaders en de stedenbouwkundig- ruimtelijke  visie. Bij de 
planbeoordeling in de commissies ontstaat bij alle partijen vervolgens onduidelijkheid. Geef 
daarom de discipline stedenbouw een krachtigere rol in de intake en scherp het instrumen-
tarium aan. Zoals bijvoorbeeld bestemmingsplannen die op een actuele structuurvisie zijn 
gebaseerde en een meer integrale Welstandsnota. 

8. Aanbeveling 2 van het jaarverslag 2011 is nog onverkort van toepassing:
 “In het ambtelijk voortraject is de samenwerking tussen de commissies en de discipline 

stedenbouw aanzienlijk verbeterd. Toch moet dit “kwaliteitsmoment” eerder, eenduidiger en 
een zwaardere stem krijgen in de planontwikkelingsprocessen. Omdat het belangrijk is dat de 
discussie over kwaliteit al in een vroeg stadium gevoerd wordt en niet pas op het moment dat 
een plan bij de commissies belandt. Want dan beschouwen externe partijen het kwaliteitsde-
bat terecht als een onaangename verrassing en als “mosterd na de maaltijd”. Daar komt bij 
dat stedenbouw, monumentenzorg en  architectuur (welstand) in elkaars verlengde liggen. 
Goede afstemming tussen die disciplines is belangrijk en noodzakelijk.”
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ELISAbETH VAN bARSTRAAT SITTARD AppARTEMENTENCOMpLEx 
Ontwerp : Satijnplus  architecten 
Waar vroeger de verpleegstersflat op het kruispunt van de E van Barstraat – Rijksweg Noord stond, 
was aanvankelijk een bouwplan ontwikkeld dat onvoldoende inspeelde op de locatie. Een meer 
passend gebouwenconcept is tot stand gekomen in nauw overleg met de supervisor  G. Coenen, de 
stadsbouwmeester, architect en commissie.   

Eerste plan Goedgekeurd plan

ZORGAppARTEMENTEN 
bARbARASTRAAT TE GELEEN 
Ontwerp : Coonen architect 
Opvallend is hier de grote 
aandacht voor landschappelijke 
inpassing. Ook is op de details 
en materiaalgebruik het 
kwaliteitsniveau aangehouden. 
In het jaarverslag van 2009 
hebben de commissies al 
aandacht geschonken aan dit 
project. Inmiddels is het project, 
na intensief overleg met de 
commissie uitgevoerd. 

CHEMELOTCAMpuS
architect: Broekbakema
Het voormalige DSM terrein 
wordt deels getransformeerd tot  
een ‘brainpark’ voor  kenniswer-
kers. Een voorbeeld hiervan is 
het kantoorgebouw van Lanxess.

WONINGbOuWpROJECTEN STEDENbOuWKuNDIGE 
HERSTRuCTuRERING

DIVERSE pROJECTEN

MONuMENTEN 

FITLANDGEbOuW 
bEDRIJVENSTAD FORTuNA 
SITTARD 
Ontwerp: Povse Timmermans 
architecten
De Sportzone op bedrijvenstad 
Fortuna begint steeds meer 
vorm te krijgen Zo beginnen 
de contouren van het Fitland-
gebouw zich nadrukkelijk af te 
tekenen. In dit gebouw gaan 
onderwijs en sport hand in hand. 
De commissie heeft zowel met 
de stedenbouwkundige struc-
tuur als met de inrichting van 
de openbare ruimte intensieve 
bemoeienis gehad.

bRANDWEERKAZERNE bEDRIJVENSTAD FORTuNA 
Ontwerp : Herman Hertzberger architecten
Zijn uitgesproken architectonische vorm maakt dit gebouw letterlijk en figuurlijk een lichtbaken op 
bedrijvenpark Fortuna.

FIETSENSTALLING STATIONSpLEIN TE SITTARD 
Ontwerp: Studio SK
De commissie heeft meegedacht om de fietsenstalling bij het station te 
Sittard stedenbouwkundige in te bedden in de omgeving.  

CASCORESTAuRATIE KApEL EN KLOOSTER AbS-
HOVEN TE MuNSTERGELEEN  
Ontwerp :  Satijnplus architecten
Velen zullen blij zijn dat het exterieur van de neogotische 
kapel en het klooster na jaren van voortgaand verval 

gerestaureerd 
worden. De kelder 
en de restanten 
van het abtshuis 
worden geconsoli-
deerd. Er wordt nog 
gezocht naar een 
herbestemming 
want het is moeilijk 
een monument te 
behouden zonder 
daadwerkelijk 
gebruik.

VERbOuWING EN uITbREIDING pATER KARELHOEVE
Ontwerp : Oomen architecten
De rijksmonumentale Pater Karelhoeve is inmiddels verbouwd en 
uitgebreid. Ondanks de sterk afwijkende vormgeving blijft de monu-
mentale waarde van het complex onaangetast. Wel zijn de werkzaam-
heden zonder definitieve goedkeuring uitgevoerd en blijken de daken 
zonder advies vernieuwd te zijn.

ONGEWENSTE ‘WINTERSERRES’ ROND 
DE MARKT TE SITTARD 

Handhaving van het terrassenbeleid rond 
de unieke Markt van Sittard laat nog geen 
verbetering zien. Dit ondanks herhaaldelijk 
aandringen van de commissies. Het 
beleidsvoornemen om de behoefte aan 
‘winterserres’  in goed banen te leiden, blijkt 
vooralsnog tot verdergaande verrommeling te 
leiden.

INGEbRuIKNAME HOTEL MERICI IN HET 
KLOOSTERKWARTIER TE SITTARD
Ontwerp : Satijnplus 
architecten
Met het in gebruik 
nemen van een deel 
van het voormalige 
Ursulinenklooster 
als hotel is er weer 
een stap gezet in 
de herbestemming 
van het 
Kloosterkwartier.  
Veel originele 
elementen en 
details zijn 
hierbij bewaard 
gebleven en zelfs 
teruggebracht.

Er stroomt weer water in de gracht aan de 
Begijnenhofwal en de Dominicanenwal. Na 
de sloop van de flat aan de Deken Tijssen-
straat wordt het beeld van de middeleeuwse 
vestingstad steeds verder zichtbaar; open 
schootsveld, gracht en wal. Het is jammer 
dat de aanvankelijk geplande bruggen (nog) 
niet gerealiseerd zijn. De in segmenten 
opgedeelde gracht geeft nu namelijk geen 
goed beeld.

REALISATIE VAN EEN pOppODIuM AAN DE 
ODASINGEL TE SITTARD 
Ontwerp : Dedrie architecten
In de voormalige school aan de Odasingel (ge-
meentelijk monument) komt straks het poppodi-
um. In vroegtijdig en goed overleg met de architect 
is een gedegen plan tot stand gekomen. Daarin 
wordt zowel het monument gerespecteerd als de 
nieuwe functie mogelijk gemaakt.

GRAAF HuyN COLLEGE JOS 
KLIJNENLAAN TE GELEEN 
Ontwerp : Wehrung architecten
Voorbeeld van een zorgvuldig on-
derhoudsplan. De bestaande stalen 
kozijnen zijn hier vervangen door 
aluminium kozijnen. Het authentieke 
architectuurbeeld is gerespecteerd 
doordat de bestaande indeling is ge-
handhaafd en er een slank gedetail-
leerd profiel is toegepast. 

DIERENWELZIJNSCENTRuM
Ontwerp : Povse Timmermans 
architecten
Dit gebouwcomplex is in goed 
overleg met de commissie ont-
worpen. Functie (dierenwelzijn),  
architectuur en landschappelijke 
inbedding komen optimaal tot 
hun recht. 

LED – VERLICHTING
De commissies maken zich 
zorgen over het toenemend 
gebruik van LED verlichting 
bij reclames. Het ingetogen 
stadsbeeld wordt erdoor aan-
getast. Zeker als deze verlich-
ting alleen bedoeld is om op 
indringende wijze aandacht 
te trekken. Dit betekent niet 
alleen een ernstige aantas-
ting van het stadsbeeld maar 
dit middel zal anderen ook 
aanzetten tot nog meer opval-
lende reacties. Hierdoor zal 
uiteindelijk het stadsbeeld de 
verliezende partij zijn. 

DE DObbELSTEEN (Nu LIGNE)   
Ontwerp : Rapp en Rappp architecten, Jeanne Deckers architecten en Lodewijk Baljon Landschapsarchitecten
Een belangrijk project voor de strategische ontwikkeling van de Sittardse binnenstad. De integrale 
aanpak uit zich in het goede samenspel van stedenbouw, architectuur en vormgeving van de openbare 
ruimte. Dit voorbeeld van ‘stadsreparatie’ geeft een belangrijke impuls aan de binnenstadsontwikke-
ling. De deelnemers aan het atelier Zitterd Revisited hebben de commissies actief meegenomen in de 
planontwikkeling.   

WONING JAREN DERTIG  RIJKSWEG NOORD TE GELEEN 
Ontwerp : FWP architecten
Zorgvuldige materiaal gebruik, ambachtelijk metselwerk en 
passende details. Kortom een goed voorbeeld van jaren dertig 
architectuur.

REALISATIE ROSATOREN, HOEK 
ODASINGEL/
pAARDESTRAAT TE SITTARD  
Ontwerp : Teeken Beckers architecten
De Rosatoren vormt onderdeel van Zit-
terd Revisited, waarbij de adviesrol van 
de commissies terughoudend blijft ten 
opzichte van die van de supervisor. Ma-
teriaalkeuze, detaillering en kleurstel-
ling zijn niet ter finale beoordeling aan 
de commissies voorgelegd, ondanks de 
afspraak hierover. 

 

KANTOORGEbOuW RAbObANK bERGERWEG 
Ontwerp : Mecanoo architecten
Een van de entrees van Sittard wordt straks gemarkeerd door een nieuwe icoon: de nieuwbouw van 
het regiokantoor van de Rabobank. In een stedenbouwkundige landschappelijke setting ontstaat 
hier een ‘beeldentuin’ van bijzondere gebouwen.    

Tijdens restauratie

WONINGEN KOLLEbERG SITTARD 
Ontwerp : Wijnen co Architecten 

Op de Kollenberg worden steeds meer woningen 
vervangen door eigentijds vormgegeven woningen. 
Een voorbeeld hiervan is bovenstaande woning.

bEELDKWALITEITpLAN “DE HERRE KOuL” 
Opsteller : Wija architectuur 

In nauw overleg met de stadsbouwmeester en architect heeft 
de commissie meegewerkt aan een beeldkwaliteitplan voor 
deze bijzonder landschappelijke gevoelige locatie.  

HERbESTRATING 
pAARDESTRAAT TE SITTARD  
Ontwerp : OKRA in samenwerking met 
gemeente Sittard-Geleen

De Paardestraat is opgeknapt als uitwer-
king van het Masterplan Openbare Ruimte 
Binnenstad Sittard. Helaas is de beoogde 
verblijfsruimte bij de vroegere Paarde-
markt niet helemaal geslaagd door de 
onopvallende bomen en het gebruik als 
parkeerplaats.
Voorstellen voor een accentuering van de 
plek waar de wal doorsneden wordt, zijn 
toegezegd maar nog altijd niet uitgewerkt.

ONTWIKKELINGEN RONDOM HET 
pROTESTANTS KERKJE AAN DE 
GRuIZENSTRAAT TE SITTARD
Ontwerp : Joost Pennings architect
De monumentale waarden behouden 
en tegelijkertijd de gebruiksmoge-
lijkheden verbeteren. Dat waren de 
opgaven voor herbestemming van het 
Protestants kerkje en de vakwerkhuis-
jes aan de Gruizenstraat (rijksmonu-
menten). In coöperatief overleg met de 
commissies zijn de plannen hiervoor 
naar tevredenheid uitgewerkt. 

Voor restauratie

WATER TERuG IN DE GRACHT AAN 
DE VOET VAN DE bEGIJNENHOFWAL 
EN DE DOMINICANENWAL
Ontwerp : Goedergeburen


